
Na področju mladinskega prostovoljnega dela (MPD) se že
dalj časa govori o spremembah. Le-te so nujno potrebne, če
hočemo zainteresirati mlade za mladinske delovne akcije
(MDA).

Temu je bil posvečen tudi posvet vodij centrov za MPD v
Novem mestu dne 11. in 12. 1. 1985, ki ga je organiziral
Center za MPD pri republiški konferenci ZSMS. Do tu je vse
lepo in prav. Namen je bil dober, rezultat pa ne najboljši.
Zakaj? Izkazalo se je. da bi vsi radi neke spremembe, nihče
pa ni pripravljen sam dati konkretne pobude ali točno predla-
gati kaj in kako bi se dalo spremeniti. Iz tega bi lahko zaklju-
čili, da pravzaprav ne vemo kaj hočemo. Pa vendar je nekaj
utrinkov kljub temu dovolj konkretnih. da bi jih lahko izvedli.
Zmanjšanje števila MDA in brigadirjev verjetno ni rešitev, saj
s tem ne bi rešili glavnega problema - to je vsebine MDA.
Torej je treba razmišljati drugače.

Že nekaj let je na republiški MDA Kozjansko v II. izmeni
organiziran tabor. To nl klasična MDA, saj udeleženci niso
organizirani po brigadah, združujejo se na podlagi interesnih
področij. Seveda se tam tudi dela, pa vendar si sam krojiš
način dela in življenja, če že ne dopoldan, pa vsaj popoldan.
Ostaneš lahko en teden, dva ali pa trl - kolikor ti pač odgo-
varja, prideš lahko sam, s prijatelji ali celo z družino. Zani-
mivo, kajne? Pravzaprav je to ene vrste aktiven dopust med
okoli 40 mladimi.

Vseh MDA pa ne moremo spremeniti na tak način, torej je
treba najti še druge. Več vrst j ih bo, več interesov bodo
zadovoljevali in mladi se bodo lažje odločali. Nekaj novega je
tudi MDA Bohinj, kjer se ureja mladinski dom - torej za naše
dobro.

MLADINSKO PROSTOVOUNO DELO

Kaj bo novega?
Vendar so tu potrebni predvsem strokovni delavci (zidarji,

mizarji, tesarji, gradbeniki, ključavničarji - skratka vsi, kl pri
gradnji lahko čimbolj strokovno sodelujejo). Seveda so
dobrodošli tudi ostali - za vsakega se najde delo. Učenci
raznlh tehničnih šol in študentje si tu lahko pridobijo veliko
prakse. Akcija bo trajala od pomladi do jeseni - še ena
novost in tako se bo lažje odločati za termin udeležbe. Nosilci
izmen bodo posamezne regije, ki bodo zagotavljale določeno
število brigadirjev (30 - 40) skozi celo izmeno, vendar ne bo
nujno ostati tam toliko časa. Torej boš lahko kasneje prišel
ali prej odšel, če ti bo tako bolj ustrezalo. Važno bo le, da bo
skupno število vseskozi isto.

Na Brkinih bi se prav tako dalo organizirati nekaj podo-
bnega (prelivanje brigadirjev v toku izmene). Poleg tega bi
brigadirji vse notranje zadeve MDA urejali sami in kot bi želeli
(priznanja, delo, interesne dejavnosti, odnose). VsekaRor lepa
možnost za vse, ki jih klasične MDA utesnjujejo. Poskusi torej
enkrat odločati in si organizirati življenje sam.

Ker računalništvo postaja vse bolj zanimivo in potrebno, se
razmišlja tudi o neke vrste računalniškem taboru - t. j . MDA,
na kateri bi bile vse aktivnosti čimbolj usmerjene v to smer.

Dogovarja se tudi s Krko za zeliščarski tabor. Kaj naj bi se
tu delalo ni treba posebej omenjati, kajne? Kogar to zanima,
se ga bo z veseljem udeležil.

Za ekologe in vse, ki jih skrbi za naše okolje, bi se prav
tako našlo koristno delo v povezavi s Triglavskim narodnim
parkom. Kmalu bodo znane tudi podrobnosti o tej možnosti.

Seveda ne smemo rr.imo planinskih brigad in brigad
Rdečega križa, ki pa že vrsto let sodelujejo na MDA - seveda
s prilagojenim programom za svoje specifično delo.

Na klasičnih MDA pa bi lahko organizirali takšne strokovne
tečaje, ki bi nezaposlenim nudili možnost dokvalifikacije ali
prekvalifikacije in bi se tako tudi onl lažje odločali za ude-
ležbo na MDA.

Torej ob klasičnih MDA lahko pričakujemo vrsto novosti, če
bodo le izvedljive že letos.

Še vedno pa je odprto vprašanje povezave s proizvodnjo -
z raznimi tovarnami in pa vprašanje določenih raziskovalnih
In strokovnih projektov, katerih nosilci bi bili lahko tudi
mladi. No, vendar se vsega tega ne da narediti čez noč.

Če pa imaš sam še kakšno idejo in veš kako bi jo realiziral,
se je ne boj povedati. Vrata vseh OK ZSMS so vedno odprta
za konkretne predloge.
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